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تلویزیون 7هنری - ورزشی

رو بــــه رو
مهدی هاشمی: 

خجالت می کشم زیاد کمدی بازی کنم
در سلسله نشست های تاریخ شفاهی، موزه سینما این بار میزبان 
»مهدی هاشمی« بازیگر پیشکسوت سینما، تئاتر و تلویزیون بود. وی 
با بیان اینکه در لنگرود به دنیا آمده است، گفت: تابستان ها از پدرمان 
می خواستیم ما را به چمخاله که دریا داشت ببرد تا شنا کنیم. از 
کودکی شناکردن را دوست داشتم. وی با بیان اینکه در سال ۱۳۵۲ 
در رشته هنرهای نمایشی از دانشکده هنرهای زیبای دانشگاه تهران 
فارغ التحصیل شد، ادامه داد: در دانشگاه با داریوش فرهنگ که از آبادان 
آمده بود، آشنا شدم. این آشنایی برای من بسیار سازنده بود و من برای این 
دوستی همیشه از او تشکر می کنم. البته من و داریوش باهم تفاوت هایی 
هم داشتیم، او بسیار بیرونی و چالاک و من گوشه گیر بودم. هاشمی 
خاطرنشان کرد: در اردیبهشت سال ۵۸ که چهارماه از انقلاب گذشته 
بود تئاتر »دایره گچی قفقازی« نوشته برتولت برشت را تمرین می کردیم 
که داریوش فرهنگ کارگردانی آن را برعهده داشت و فاطمه معتمدآریا، 
گلاب آدینه، سوسن تسلیمی و... در آن بازی می کردند و من هم نقش 
آزداک را داشتم. نمایش بسیار مهمی بود و در تالاروحدت به روی صحنه 
رفت. »فرح اصولی« هنرمند نقاش که بعدها همسر زنده یاد خسرو سینایی 
شد به او گفت بازی من را در این نمایش ببیند و بعداز آن از من تست 
گرفتند و فیلم »زنده باد...« اولین فیلم سینمایی من شد. وی با تشکر از 
علی رفیعی، کیانوش عیاری، بهرام بیضایی و داریوش فرهنگ بیان داشت: 
کارگردان ها هر کدام تفکر و سلیقه خود را دارند و من بازیگری هستم 
که برای بازی جدیدم بازی های قبلی را از ذهنم پاک می کنم و خودم را 
از گذشته خالی می کنم و در اختیار جدید قرار می دهم. من معتقدم یک 
بازیگر باید تا جایی که می تواند مَنیّت را از خود دور کند و مَنیت خود را 
مطلق نکند زیرا این امر بازیگر و دیگران را در درازمدت در سیاست، هنر و 
زندگی نابود می کند. هاشمی در ادامه خاطرنشان کرد: خجالت می کشم 
از یک حدی بیشتر در آثار کمدی بازی کنم و برای بازی هایم در نقش های 
کمدی حد و اندازه می گذارم و به همه کارگردان ها هم گفتم که اگر بیشتر 
از حد تعیین شده بازی بخواهند، باید سراغ جری لوئیس بروند! وی درباره 
همکاری اش با کیانوش عیاری نیز توضیح داد: من سه همکاری با عیاری 
داشتم که دو سریال »روزگارقریب« و »هزاران چشم« )که نقش یک 

نابینا را داشتم( و فیلم سینمایی »خانه پدری«.
  طرفدار شادی هستم

هاشمی همچنین گفت: یادم می آید یکبار از عزیز ساعتی، عکاس 
بزرگ و فیلمبردار خوب سینمای ایران که در چند فیلم باهم همکاری 
داشتیم سوال کردم که چندین دهه است باهم همکاری داریم نظرت 
درباره من چیست؟ و او در پاسخ به من گفت در این اوضاع به هم ریخته 
که هر لحظه ممکن است زندگی یک هنرمند قطع شود از اینکه خودت 
را با ورزش، روحیه شاد و اخلاق خوب تا اینجا رساندی و توانستی با 
کارگردان های خوب کار کنی، خوشحال باش. وی با بیان اینکه خیلی 
طرفدار شادی است، افزود: خداوند بزرگ ما را برای شادی آفریده است که 
شاید به هزاران دلیل شادی روزبه روز کمتر شود اما من همیشه سعی دارم 
شادبودن را در خودم حفظ کنم. هاشمی با بیان اینکه رانندگی کامیون و 
ترانزینت را خیلی دوست داشته است، گفت: رانندگی شغلی است که آدم 
را به هیچ جا وصل نمی کند و آدم در اختیار تنهایی خود است. بازیگری 
من را به سمت جمع برد و خیلی خوشحال هستم از اینکه این اتفاق افتاد. 
وی در پایان بیان داشت: در غبارآلود ترین فضاها سعی کنید یک روزنه ای 

به سمت روشنی و پاکیزگی پیدا کنید و به دنبال آن بروید. 

پوران درخشنده پیرامون وضعیت سینما در 
سال جدید کرونایی گفت: در ابتدا ما باید چاره ای 
برای دوران پساکرونا بیندیشیم و ببینیم که پس 
از آنکه سینماها باز شدند و مردم امکان ورود به 
سالن های سینما را بدون محدودیت لحظه ای پیدا 
کردند چگونه باید محیطی متفاوت و امن برای آنها 
مهیا کنیم، این امنیت در بخشی به سلامت انسان ها 
بازگشته و بخش عمده آن ابعاد روحی و روانی است 
که بیماری کرونا طی نزدیک به یکسال گذشته برای 
مردم ایجاد کرده است. وی درباره راهکار خروج از 
وضعیت فعلی سینما اذعان کرد: بخشی از راه حل 
و راهکار برون رفت از وضعیت فعلی در سینمای 
کشور اکران آنلاین آثار سینمایی است که آن هم 
بدون شک باید در بلندمدت و با برنامه ریزی درست 
و هدفمند پیش رفته و به هیچ عنوان یک تب  گذرا 
به آن نگاه نشود. کارگردان فیلم »زیرسقف دودی« 
درباره چگونگی بازگشایی سینماها تصریح کرد: ما 
امیدوارم پس از بازگشایی سینماها مردم بتوانند 
به راحتی به سالن سینما بروند و شرایط به نحوی 
پیش برود که جامعه بتواند با خیال راحت در سالن 
سینما به تماشای آثار بنشیند، واقعیت آن است 
که ما هیچ تصور و برآیندی نسبت به ادامه راه 
سینما پس از بازگشایی آن نداریم و این موضوعی 
نگران کننده است که باید ساعت ها تحقیق و بررسی 

پیرامون آن انجام شود. 
  ذائقه مخاطب تغییر خواهد کرد

وی در همین راستا ادامه داد: ما طی یکی دو ماه 
گذشته شاهد کاهش روند ابتلای بیماری کرونا 

هستیم اما باید تدابیری درست برای ایمن سازی 
سالن های سینما بیندیشیم، طبیعتا با بازگشایی 
سینماها روند جذب مخاطب بسیار سخت بوده 
و شاید به هیچ وجه رشد مخاطب نداشته باشیم 
اما به هر حال بازگشایی سینماها اقدامی است 
که نمی توان از آن فرار کرد. این کارگردان سینما 
امکان موفقیت آثار سینمایی در فرآیند اکران پس 
از بازگشایی سینماها اظهارکرد: مسئولان فرهنگی 
و سینمایی باید بستری مناسب برای تماشای آثار 
سینمایی به وجود بیاورند تا به فرض مثال آثاری 
که در ابتدای بازگشایی سینماها اکران می شوند 
ضررهای سنگین مالی ندهند. وی با اشاره به تغییر 
تفکر جامعه پس از شیوع کرونا اذعان کرد: بدون شک 
بعداز گذشت یکسال و خانه نشینی قشر عظیمی 
از مردم، موضوعات در سینما و مفاهیم اصلی به 
طور کلی تغییر خواهند کرد، بدون شک سینمای 
پساکرونا با سینمایی که قبلا به چرخه خود ادامه 
می داد بی نهایت متفاوت خواهد بود. کارگردان فیلم 
»هیس دخترها فریاد نمی زنند« در همین رابطه 
اظهارکرد: ما در دوران سینمای پساکرونا موظفیم 
تا آثار متفاوتی را بسازیم زیرا خانه نشینی و قرنطینه 
خانگی بر فرهنگ جامعه تاثیر فراوانی گذاشته 
است، این خانه نشینی نگاه انسان به زندگی را تغییر 
داده و روابط را در مرحله تازه ای قرار داده است، پس 
ما باید بدانیم مخاطب فردای سینمای ما مخاطب 
سال گذشته نیست. درخشنده با اشاره به تغییر 
رویکرد سینمای ایران پس از یکسال مقابله با کرونا 
افزود: ما در ترسیم مفاهیم سینما نیازمند نگاهی نو 

هستیم، باید خیلی از اتفاقات را از ابتدا آغاز کنیم، 
البته این شرایط تنها به ایران ختم نشده و جهان 
درگیر آن است، کرونا همه چیز را تغییر داده است، 
ما باید آمادگی دوران پساکرونا را داشته باشیم، این 
برخورد با مخاطب بعد از بازگشایی سینماها بسیار 
مهم است. وی در همین راستا ادامه داد: کرونا با 
وجود تمام مشکلات خود برای ما بستری مناسب 
برای تغییرات ایجاد کرده است، اما نکته آنجاست 
که ما باید آمادگی این تغییرات را هم داشته باشیم. 
سینمای ایران پس از کرونا تغییرات فراوانی می کند 
و مهم آنجاست که فیلمسازان و مسئولان فرهنگی 
باید آماده روبه رویی با این تغییران را داشته باشیم. 

  وظیفه سینماگران در پساکرونا
وی وظیفه سینماگران را در دوران پساکرونا 
وظیفه ای سنگین خواند و افزود: ما باید حواسمان 
باشد که مخاطب امروز را فراموش نکنیم، برای 
خودمان فیلم نسازیم، اگر مخاطب ما امروز سریالی 
به نام »فرندز« برای سال ها پیش است را می بیند 
یک ضعف بزرگ است، چرا ما نباید اثری را تولید 
کنیم که مخاطب دیگر به فکر تماشای آثار خارجی 
نباشد؟. اینکه مخاطب ما امروز تصمیم می گیرد که 
سریالی قدیمی و خارجی را ببیند یعنی اینکه ما 
بسیار از مخاطب مان عقب مانده ایم و نتوانسته ایم 
که وی را به آثار داخلی جذب کنیم. درخشنده با 
اشاره به اینکه سینمای پساکرونا جنسی از واقعیت 
خواهد بود، اظهارکرد: از نظر من سینمای پساکرونا 
جنسی از واقعیت خواهد بود، غیر از این نمی تواند 
باشد، در سینمای پساکرونا دیگر امکان دروغ 
گفتن به مخاطبان را نداریم، نمی توانیم چیزی را 
به خرد مخاطب دهیم که خودش مدت ها پیش 
آن را پیدا کرده است، باید در سینمای پساکرونا 
همگام با مردم پیش برویم و کاملا شفافانه به همه 
چیز نگاهی درست داشته باشیم، مطمئنا خود ما 
فیلمسازان هم باید روی خودمان کار کنیم. این 
کارگردان سینما با اشاره به لزوم جست وجوگربودن 
فیلمسازان در طرح موضوع برای سینمای پساکرونا 
خاطرنشان کرد: فیلمسازان ما نیاز دارند تا به روز 
باشند، آثار بین المللی را دنبال کنند و بدانند که 
مخاطب داخلی در حال حاضر به چه محصولی نیاز 
دارد، محصولی که علاوه بر کیفیت بتواند در راستای 
فرهنگ داخلی و بومی پیش برود، فیلمسازان باید 
بدانند که دیگر با مخاطب قبل روبه رو نیستند، 
فیلمسازان با مخاطبانی آگاه و جست وجوگر روبه رو 
هستند، پس به همین دلیل باید خودشان هم به روز 

و جست وجوگر در سوژه ها باشند. 

 منتظر پایان 
کرونا می مانم 

بازیگر سریال »برادرجان« 
گفت: چندین پیشنهاد تازه برای 
بازی دارم، اما منتظرم تا ببینم در 
ادامه امسال وضعیت کرونا به چه 
سمتی می رود، اگر ببینم که این 
بیماری کمرنگ شده و ان شاءا... 
ریشه کن می شود من هم باردیگر 
رفت.  خواهم  دوربین  جلوی 
جلیل فرجاد پیرامون فرارسیدن 
سال نو و نوروز ۱۴۰۰ اظهارکرد: 
من هم به نوبه خود فرارسیدن 
سال نو و رسیدن نوروز را به 
تمامی مردم ایران و همچنین 
سرزمینم  هنرمندان  تمامی 
تبریک می گویم و امیدوارم سالی 
سرشار از شادکامی داشته باشند. 
وی در همین راستا ادامه داد: 
آرزو می کنم سال جدید برای 
همه سالی خوب، پراز شادی و 
سلامتی باشد. امیدوارم در سال 
جدید شاهد اتفاقات تلخی که 
بیماری کرونا در سال گذشته 
برایمان رقم زد نباشیم. تمام 
آرزوی من این است که شب 
عید خانواده با خوشی و عشق 
در کنار هم باشند و دیگر هیچ 
عزیزی را به دلیل بیماری کرونا 
از دست ندهند. بازیگر سریال 
»برادرجان« درباره فعالیت های 
خود در عـــرصه بـــازیگری 
اضافه کرد: سال گـــذشته هم 
پیشنهاداتی برای ایـــفای نقش 
در سینما و تلویزیون داشـــتم 
منتها ترجیح دادم در ایــن سن 
و سال ریسک بازیگری در شرایط 
کرونایی را انجام ندهم. می توان 
گفت اکثریت وقت مــن در سال 
۹۹ به خانه نشینی گذشت. شاید 
بازی نکردم، اما آن قــرنطینه 
ناخواسته خوبی هایی همچون 
بیشتر کنار خــانواده بودن را 

برایم به همراه داشت. 

حامد آهنگی: 
 »بی نمکی« دغدغه 
همه کمدین هاست

حامد آهنگی کمدین و مجری برنامه نوروزی 
»شوتبال« درباره دغدغه های خود برای اجرای این 
برنامه با هدف خنداندن مخاطبان توضیحاتی ارائه 
کرد. حامد آهنگی که این شب ها برنامه »شوتبال« 
با اجرای وی از شبکه نسیم روی آنتن می رود درباره 
نوروز امسال و خانه نشینی مردم بیان کرد: در نوروز 
امسال خیلی بیشتر باید رعایت کنیم چون خیلی 
از خانواده ها عزیزانشان را از دست داده اند. شاید 
نوروز سال گذشته، کرونا هنوز خیلی جدی نبود اما 
امسال به دلیل اتفاقاتی که رخ داد و عزیزانی که از 
دست دادیم تلنگری جدی به همه ما وارد شد. وی 
ادامه داد: خواهش ما از مردم این است که در ایام 
نوروز در منازل شان بمانند و البته که این کار ما و 
دیگر برنامه سازان را سخت تر هم می کند که بتوانیم 
برنامه خوب تولید کنیم. مجری »شوتبال« درباره 
ویژگی های برنامه نوروزی و شوخی هایی که برای 
مخاطب دارد، اظهارکرد: هر برنامه ای یک ظرفیت و 
پتانسیلی دارد »شوتبال« هم همینطور است خیلی 
جاها سعی کردیم با بداهه و با شوخی هایی که با 
مهمانان داشتیم فضایی مفرح را برای مخاطب فراهم 
کنیم. خیلی وقت ها خود مهمانان شوخی می کردند 
و من بیشتر شنونده بودم. آهنگی با اشاره به حذف 
رقابت از این برنامه نوروزی عنوان کرد: ما سعی کردیم 
در برنامه نوروزی هم بازی هایی را انتخاب کنیم که 
خیلی سخت نباشد. قالب بیشتر بازی ها مثل سابق 
است و فقط تغییراتی انجام شده است. به طور مثال 
در بازی های لیگ در پیش از این، قرعه کشی انجام 
می شد و همه فرآیند رقابت باید عادلانه پیش می رفت. 
در برنامه نوروزی اما با خود مهمانان گپ زدیم و گفتیم 
هرکسی بسکتبال یا فوتبال یا بازی تعادلی و… 
دوست دارد با همان بازی با او پیش برویم. وی درباره 
شیطنت هایی که در برنامه نوروزی می تواند داشته 
باشد، بیان کرد: گاهی در حدی شوخی می کنیم که 
حتی مانع برنده شدن یک تیم بشوم چراکه اینجا اصلا 
برد و باخت مهم نیست و فقط یکساعت می خواهیم 
مخاطب بخندد. پس من هم به خودم اجازه می دهم 
شوخی کنم چون نیت مان شادکردن مردم در ایام 
نوروز است. مجری »شوتبال« درباره رعایت پروتکل ها 
در این مسابقه نیز توضیح داد: همه بچه ها دائم زحمت 
می کشند و استودیو را ضدعفونی می کنند تا آخرین 
لحظه ای که جلوی دوربین می آییم، ماسک می زنیم 
و بعد جلوی دوربین ماسک را برمی داریم. من خودم 
سه ماه پیش کرونا گرفتم و در منزل ماندم و بهبود پیدا 
کردم. وی درباره افت بار طنز برنامه و اینکه چه تلاشی 
در این زمینه خواهد داشت بیان کرد: توقع بیننده از 
من و به ویژه کسانی که سال ها مرا روی استیج دیده اند، 
این است که همیشه خنده داشته باشم و موقعیت های 
طنز و کمدی ایجاد کنم. این دغدغه همه هنرمندان 
حوزه طنز و به ویژه کمدین هاست که اجرای شان روی 

صحنه پایان بی نمکی نداشته باشد. 

پوران درخشنده مطرح کرد

راه حل برون رفت از وضعیت فعلی سینما

یـــادداشت

به نظرم حق طبیعی هر مربی است که براساس تفکرات و 
تاکتیک خود بازیکنان مدنظرش را انتخاب کند. اگر ۱۰ نفر 
لیست بدهند به طورحتم در انتخاب نفرات با یکدیگر اختلاف نظر 
دارند. در مجموع سرمربی تیم ملی فوتبال  طبق سبک و سلیقه 
خود ملی پوشان را برگزیده است. به هرحال  باید به نظر سرمربی 
تیم ملی احترام بگذاریم. دلال ها در همه جا وجود دارند و در 
فوتبال هم شاهد حضور دلالان هستیم. زمانی سرمربی فولاد 
دوست و همزبان سرمربی تیم ملی بود، بندی در قرارداد آن 
سرمربی وجود داشت که اگر تعداد ملی پوشان فولاد زیاد شود 
در آن صورت به حق الزحمه او اضافه می شد و تعداد زیادی از 
فولادی ها به تیم ملی فوتبال دعوت شدند و همان زمان اعلام 
کردند که آن مربی با سرمربی تیم ملی زدوبند کرده است و 
حرف وحدیث زیادی به وجود آمد. در مجموعه فساد در فوتبال 
بیداد می کند و کسی نمی تواند جلوی دلالان را بگیرد. البته 
دلالی در فوتبال است، اما به دست آوردن مدرک و سند علیه 
برخی از افراد سخت است. روزگذشته  بازی دوستانه تیم ملی 
فوتبال کشورمان برابر تیم ملی سوریه  برگزار شد. سوریه جزو 
تیم های درجه یک آسیا نیست. ما باید با تیم های به مراتب 
قوی تر از سوریه بازی کنیم تا ضعف ها و مشکلات تیم مشخص 
شود. به نظرم بازی دوستانه با یک تیم باشگاهی بازدهی بیشتری 
برای ما داشت. در برگزاری بازی های دوستانه با مشکل مواجه 
هستیم. تیم های فوتبال سایر کشور ها به علت بی پولی و کمبود 
امکانات  حاضر نیستند با ما بازی کنند. اسکوچیچ نتوانسته تا 
الان کار خاصی کند؛ زیرا شرایط شیوع کرونا نگذاشته است که 
او کار خاصی انجام دهد. می شد بازی های تدارکاتی بیشتری را 
با تیم های صاحبنام برگزار کرد تا تیم ملی محک جدی بخورد. 
تیم ملی خردادماه باید در مسابقات مقدماتی جام جهانی به 
میدان برود. با توجه به اینکه میزبانی به بحرین داده شده، کار 
تیم ملی سخت شده است؛ اما اعتقاد دارم که توانایی بازیکنان ما 
به اندازه ای است که بتوانیم از این رقابت ها سربلند بیرون بیاییم.  

وضعیت دیدارهای دوستانه تیم ملی

ارسلان کاظمی ملی پوش بسکتبال کشورمان در 
خصوص وضعیت بسکتبال ایران در سال ۱۳۹۹ و 
وضعیت لیگ این رشته صحبت کرد. وی اعتقاد دارد 
اگر سرمایه گذاری شود و کار های خوبی صورت بگیرد 
می توان به جرأت گفت در لیگ بسکتبال می توانیم 
بیشتر از ۱۶ تیم را هم داشته باشیم. از نظر ملی پوش 
بسکتبال کشورمان سال ۱۳۹۹ سال خوبی برای 

بسکتبال و مردم ایران نبود. 
  در خصوص اتفاقات بسکتبال ایران در سالی 

که گذشت چه نظری دارید؟
سال گذشته سال خوبی برای تمام مردم ایران نبود. 
وضعیتی که کل جهان با آن درگیر بود سخت و شرایط 
بدی را تجربه کردیم که به هیچ عنوان رضایت بخش 
نبود و امیدوارم در سال جدید  کرونا از بین برود و 
مردم دوباره به شرایط عادی بازگردند. در سال ۹۸ 
به دلیل شیوع کرونا مسابقات نیمه کار ماند و همین 
باعث شد تعطیلی رقابت ها ادامه دار شود و ماه ها از 
میادین به دور باشیم. اما خوشبختانه در سال ۹۹ با 
توجه به همفکری ها و تلاش هایی که صورت گرفت 
لیگ برتر بسکتبال برگزار شد. با سختی هایی که وجود 
داشت تیم ها و باشگاه ها همه همت کردند و با حمایت 
از بسکتبال توانستیم شاهد برگزاری یک لیگ بسیار 
خوبی باشیم و امیدوارم امسال و در فصل بعدهم شاهد 

لیگ بهتری هم باشیم.
  نظر شما  در خصوص ۱۶ تیمی شدن لیگ برتر 

بسکتبال چیست؟
 زیادبودن تیم ها در لیگ بسکتبال بسیار خوب است، 
اما باشگاه ها  باید این را در نظر بگیرند، تیم هایی که 
برای لیگ آماده می کنند در سطح لیگ برتر بسکتبال 
باشد. درست است که همه تیم ها همیشه در یک سطح 
نیستند چرا که این امر در جهان هم وجود دارد و همه 
تیم ها با یکدیگر هم سطح نیستند. تیم هایی همچون 
آینده سازان و نیروی زمینی ارتش سال ۹۹ اولین سال 
لیگ خود را تجربه می کردند و باید برای فصل آینده 
خودشان را تقویت کنند، اگر این اتفاق رخ ندهد هیچ 

کمکی به رشد لیگ بسکتبال نخواهد شد.
 آیـــا امـکان بیشتر از ۱۶ تیم در لیگ برتر 

وجود دارد؟
قطعا در لیگی که برگزار شد برای این تیم ها 
کسب نتیجه مدنظر نبوده است. ۲ تیم آینده سازان 
و نیروی زمینی بازیکنان جوانی را برای این لیگ 
در اختیار داشتند و امیدوارم با پرورش این جوانان 
و سرمایه گذاری بر روی آنها بتوانیم در لیگ شاهد 
اتفاقات بسیار خوبی باشیم. این روند به لیگ ما کمک 
خواهد کرد و لیگ پویاتری را می توانیم داشته باشیم. 
اگر سرمایه گذاری شود و کار های خوبی صورت بگیرد 
می توانم به جرأت بگویم در لیگ بسکتبال می توانیم 

بیشتر از ۱۶ تیم را هم داشته باشیم.

گفــت و گــو
ارسلان  کاظمی: 

 می توانیم بیشتر 
از ۱۶ تیم در لیگ 

داشته باشیم
آرمان ملی: تیــم مــلی فــوتــبــال 
کشورمان روزگذشته در دیداری دوستانه و در 
ورزشگاه آزادی به مصاف تیم ملی سوریه رفت. 
شاگردان اسکوچیچ اولین دیدار سال ۱۴۰۰ را 

با پیروزی ۳ بر صفر به پایان رساندند. 
 پیش بازی 

تیم های  از دیدار روزگذشته  تا پیش 
ملی ایران و سوریه تاکنون ۲۷ بار در قالب 
رقابت های مختلف رودرروی هم صف آرایی 
کرده اند که از این بین تیم ملی کشورمان با ۱۵ 
برد، ۱۱ تساوی و تنها یک شکست عملکرد 
بهتری نسبت به سوری ها داشته است. تنها 
پیروزی سوری ها برابر ایران به ۴۸ سال قبل 
باز می گردد و پس از آن اگر چه همواره رقیبی 
دردسرساز در مسیر تیم ملی بوده اند؛ اما هرگز 
موفق به غلبه بر ایران نشده اند. در تقابل های 
ایران و سوریه ۵۸ گل به ثمر رسیده که سهم 
ایران ۴۳، و سهم سوریه ۱۵ گل بوده که نشان 

از برتری مطلق تیم ملی کشورمان دارد.
گزارش بازی 

در دقیقه ۲ کنعانی زادگان موفق شد برای 
تیم ملی گل اول را به ثمر برساند. سردار آزمون 
در دقیقه ۴ موقعیت خوبی را از دست داد. در 
دقیقه ۱۲ بازیکنان کشورمان در صحنه ای 
مشکوک معتقد به پنالتی بودند که داور 
دستور به ادامه بازی داد. سردار آزمون در 
دقیقه ۱۵ موقعیت تک به تکی را خراب کرد. 
در دقیقه ۲۴ نزدیک بود ایران به گل دوم 
برسد که مدافعان سوری توپ را دور کردند. 
سوریه در دقیقه ۲۷ فرصت خوبی برای گلزنی 
داشت که از دست رفت. پاس سلمانی در 
دقیقه ۳۰ به دروازه بان سوریه رسید. سردار 
آزمون در دقیقه ۳۷ گل دوم ایران را به ثمر 

برساند. مهدی طارمی در دقیقه ۴۴ موقعیت 
خوبی را از دست داد. نیمه اول این دیدار با 
نتیجه ۲ بر صفر به سود تیم ملی کشورمان به 
پایان رسید. در دقیقه ۵۷ داور به سود سوریه 
خطا اعلام کرد. در دقیقه ۵۸ شوت بازیکن 
سوریه به تیرک دروازه ایران برخورد کرد. 
خطا در دقیقه ۶۱ به سود ایران گرفته شد 
که ضربه حاج صفی به دفاع سوریه برخورد 
کرد. در دقیقه ۶۷ تیم ملی موقعیت خوبی 
را از دست داد. مهاجم سوریه در دقیقه ۷۰ 
موقعیت خوبی را از دست داد. در دقیقه ۸۱ 
کریم انصاریفرد گل سوم تیم ملی را به ثمر 
رساند. این بازی در نهایت با برتری ۳ بر صفر 

شاگردان اسکوچیچ به پایان رسید. 
 حاشیه ها 

محمدحسین کنعانی زادگان اولین ضربه 
به سوی دروازه سوریه را با ضربه سر تبدیل 
به گل کرد که باعث شوکه شدن حاضران در 
ورزشگاه شد. کنعانی  زادگان بعداز این گل به 

سبک همیشگی خود رقص خاص و جنوبی 
را به نمایش گذاشت. بعداز آغاز این مسابقه، 
شهاب الدین عزیزی خادم، منصور قنبرزاده، 
حیدر بهاروند، شهره موسوی، حمیدرضا 
مهرعلی، حمیدرضا آصفی  و... وارد ورزشگاه 
آزادی شدند. نبیل معلول، سرمربی تیم ملی 
سوریه در ابتدای بازی به قضاوت موعود 
بنیادی فر، داور این دیدار معترض شد. مهدی 
طارمی در اواخر بازی صاحب موقعیت بسیار 
خوبی شد و در حالی که چهار بازیکن ایرانی در 
مقابل یک مدافع سوری قرار داشتند و شرایط 
مساعد گلزنی بود، طارمی با خودخواهی 
ضربه خود را زد و موقعیت گل را از دست داد. 
بعد از این اتفاق، طارمی فقط سرش را پایین 
انداخته بود و بازیکنان هم به او نگاه می کردند 
که چرا این موقعیت را از دست داد. علیرضا 
بیرانوند در این دیدار هم با پرتاب های دست 
خود درخشید. در اوایل نیمه دوم پرتاب او 
پشت سر مدافعان سوریه به طارمی رسید و 

تبدیل به موقعیت تک به تک شد اما او این 
موقعیت را از دست داد تا حسرت بیرانوند 
را به دنبال داشته باشد و او نتواند پاس گلی 
را به نام خود ثبت کند. سرمربی و بازیکنان 
سوریه در چندین مرتبه به قضاوت داور ایرانی 
این مسابقه متذکر شدند. در دقیقه ۶۰ و روی 
اعلام خطا برای ایران، بازیکنان سوریه به 
سمت داور هجوم بردند که داور از تصمیم خود 
بازنگشت. پس از خروج احسان حاج صفی از 
زمین مسابقه و ورود امید ابراهیمی، بازوبند 
کاپیتانی هم به ابراهیمی رسید تا اسکوچیچ 
دست به تعویض کاپیتان های تیم ملی با 

همدیگر بزند.  
 از نیمه دوم، زیاد راضی نبودم

دراگان اسکوچیچ پس از پیروزی ۳ بر 
صفر مقابل تیم سوریه در دیداری دوستانه  
اظهارداشت: پیامی به همه بازیکنان فوتبال 
دادیم که دیده می شوند. این پیامی بود که 
همه بدانند برای دعوت به تیم ملی شانس 
دارند. نیمه اول نکاتی داشتیم که جای 
پیشرفت دارد. البته این دو ماه پیش رو فرصتی 
هست که روی برخی نقاط کار کنیم. از نیمه 
دوم بازی هم زیاد راضی نبودم. سرمربی 
تیم ملی ایران در مورد میزبانی بحرین عنوان 
کرد:  این تصمیم از قبل گرفته شده بود. بهتر 
است که الان در مورد این موضوع صحبت 
نکنیم و خودمان را قوی و آماده کنیم. 
مسابقات هر جایی که برگزار شود ما باید 
آماده تحویل یک تیم خیلی خوب باشیم. وی 
در مورد میزان شانس صعود تیم ملی ایران، 
گفت: صحبت شانس نیست و صدرصد باید 
صعود کنیم و این کار را می کنیم و بازیکنان 

تیم ملی ایران این توانایی را دارند.

پیروزی 3 بر صفر تیم ملی مقابل سوریه 

شاگردان »اسکوچیچ« امیدوار ظاهر شدند  ابراهیم قاسمپور
کارشناس فوتبال 

    برد عراق
شاگردان کاتانچ پانزدهمین بازی متوالی بدون باخت 
را تجربه کردند. تیم فوتبال عراق موفق شد در دیداری 
تدارکاتی برابر ازبکستان به برتری یک بر صفر برسد. 
شیرکو کریم موفق شد تک گل تیم کاتانچ را به ثمر برساند.

        تغییر اندازه   
در دیدار تیم های ملی سوئیس و لیتوانی اتفاق عجیبی 
رخ داد و آن، بزرگ بودن ارتفاع یکی از دو دروازه این بازی 
بود. پس از این اتفاق، بلافاصله مسئولان استادیوم کایبان 

پارک در جهت تعویض تیر دروازه اقدام کردند.

         آمادگی   
این تصویری از شهریار مغانلو مهاجم جدید پرسپولیس که 
با پرشی بلند و زدن ضربه سر، قصد دارد تا آمادگی فنی اش 
را به کادرفنی و هواداران پرسپولیس نشان دهد. او فصل 

گذشته گلزن ترین بازیکن ایرانی لیگ برتر بود.

ت
شــ

س نو
عک

فوتبال داخلی 
فارس: هواداران باشگاه پرسپولیس بعداز جنجال هایی که 
بابت رفتارهای مهدی رسول پناه مدیرعامل وقت این باشگاه 
به وجود آمد از مسعود سلطانی فر،  وزیر ورزش بابت انتخاب این 
شخص که گفته می شود دندانپزشک او بوده، انتقادات زیادی 
کردند. رسول پناه هم در موارد مختلف هرگاه در مورد چگونگی 
حضور در این باشگاه سوال می شد از نام جعفر کاشانی اسطوره 
مرحوم شده پرسپولیس یاد می کرد. حمیدرضا کاشانی پسر 
جعفر کاشانی در این زمینه اظهارداشت: پدرم سالیان سال در 
باشگاه شاهین فعالیت کرده و افراد زیادی به باشگاه پرسپولیس 
و شاهین رفت وآمد می کردند. این دلیل نمی شود که کسی 
بخواهد از این رفت وآمدها برداشت رفاقت کند. مرحوم پدرم 
با رسول پناه ارتباط نزدیکی نداشته است و اصلا پدر من وقتی 
رسول پناه در باشگاه حکم گرفته بود در قید حیات نبوده است.


